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NOTULEN VERGADERING REGIOBESTUUR regio WESTFRIESLANDZO! 

Enkhuizen, donderdag 28 september 2023 

Aanwezig: Gerard Lakeman (voorzitter), pastoor Samuel Marcantognini, Marian 

Schooneman, Jan Vriend, Ton Deen, Hans Molenaar, Anne-Marie Brieffies, Ellen Ettema 

(notulist). 

1. Opening 

Gerard heet ieder van harte welkom op deze vergadering. 

2. Notulen van de vergadering van 29 juni 2023 
Punt 5: Anne-Marie: zes keer hetzelfde -> negatief. Teleurgesteld, hakken in het zand. Graag 
aanvullen met: Wij zijn niet met afbraak bezig, maar werken aan opbouw. 
De notulen zullen vanaf nu op de regiowebsite worden geplaatst. Anne-Marie zal ze doorsturen 
naar de webmaster.  
 

3. Vastellen van de agenda 
Er zijn geen aanvullingen. 
 

4. Bespreking ontwikkelingen binnen onze regio. (O.a. notitie ‘Samen op weg’ en 
brief Samenkerkgroep Enkhuizen en brief Parochieraad Johannes de Doper te 
Grootebroek.) 
 
Inhoud van de brieven: 
a. Enkhuizen geeft aan nog veel vragen te hebben waar geen antwoord op is 
gekomen. 
b. Grootebroek ziet graag een financiële onderbouwing komen van de stand van 
zaken van alle kerkgebouwen 
c. Hoogkarspel geeft aan hoe zij het pastoraat en de vieringen in zouden willen 
vullen. Dit vertoont veel overeenkomsten met de visie van het regiobestuur,  
echter op het niveau van de eigen parochie.  
 
Enkhuizen en Grootebroek hebben als reactie op hun brief gehoord dat de brief in 
de bestuursvergadering besproken zouden worden. Hoogkarspel heeft hun brief 
persoonlijk besproken met de pastoors Samuel en Andrea. Dit is buiten de het 
regiobestuur om gegaan. 
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De brieven worden globaal besproken: 
Voor alle drie de brieven geldt dat er de behoefte is om de eigen parochie te dienen. Regionale 
samenwerking wordt in eerste instantie niet nagestreefd. 
 
a. De bijeenkomst in Enkhuizen heeft vooral meningen van de deelnemers voortgebracht. Er zijn 
inderdaad weinig vragen  gesteld. Het zou goed zijn als Enkhuizen deze vragen zou inventariseren om 
deze in te brengen bij een volgend overleg.  
b. Grootebroeks wens tot financiële onderbouwing wordt op dit moment ten uitvoer gebracht.  
De jaarrekening van 2022 is van alle parochies binnen en het is de wens van het parochiebestuur om 
dit in een overzichtelijk document uit te werken.  Marian wil dit doen, maar wel met een 
onafhankelijke tweede paar ogen.  De stukken van het 10-jarig onderhoudsplan zijn gedeeltelijk 
aangeleverd. Van Grootebroek en Enkhuizen zijn nog geen gegevens bekend. Venhuizen geeft aan 
geen onderhoud meer te willen plegen, daarom is een onderhoudsplan voor Venhuizen niet meer 
nodig. 
c. Het project ‘Samen op weg’ uit Hoogkarspel is in beginsel veelbelovend. De uitdaging ligt in het 
verbinden van de parochies om onderdelen van dit project regionaal uit te werken, zodat de 
parochianen binnen de regioparochie naar elkaar toe gaan groeien.  
 
Hoe te reageren op de brieven : 
Anne-Marie geeft aan dat gemeenschap en samenwerking centraal zullen moeten staan.  
 
Verder zal een antwoord draagvlak moeten creëren, dat wordt nu gemist.  
 
Het lijkt verloren tijd om nu opnieuw in gesprek te gaan. Met dezelfde basis geven de gesprekken 
hetzelfde resultaat. Eerst moet er meer duidelijkheid komen in de toekomstvisie en de financiële 
onderbouwing. (Zie onder punt 6 en 7) De parochiebesturen en werkgroepen zullen door Gerard 
geïnformeerd worden welke stappen er eerst genomen worden alvorens opnieuw in gesprek te gaan 
met een afvaardiging van parochieraden dan wel werkgroepen. 
 
5. Bespreking ontwikkelingen vanuit een aantal parochies binnen het bisdom Haarlem-

Amsterdam. 
 
Deze week is een folder verspreid voor de actie ‘Houd de kerken open’ 
Het is teleurstellend dat deze actie gepland is op zondag 29 oktober, in het weekend dat Wim 
Zṻrlohe priester gewijd wordt en op zondag in zijn eerste viering zal voorgaan tijdens de regioviering 
in Venhuizen.  
 
Op 9 september is er een voorbereidende vergadering voor deze actie geweest. Hier zijn geen 
notulen van beschikbaar. Over de actie wordt naar het regiobestuur ook niet openlijk 
gecommuniceerd, waardoor proces en inhoud van de actie niet helder is.  
 
Het regiobestuur kan de actie niet onderschrijven. Grootste punt van kritiek is dat deze actie gaat 
over gebouwen en niet over de geloofsgemeenschappen.  
 
Samuel vertelt dat de bisschop wel graag naar de actievoerders wil luisteren. Het regiobestuur zal de 
resultaten van de actiedag in eerste instantie afwachten, alvorens verdere stappen in het proces te 
nemen.   
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6. Besluiten ten aanzien van de toekomstvisie van onze regio 
 
Om de toekomstvisie verder vorm te geven worden de volgende punten toegevoegd: 
 
Een financiële onderbouwing van de verschillende parochies op basis van het financiële jaarverslag 
Dit wil Marian doen, samen met een onafhankelijke tweede paar ogen. Gedacht wordt  aan Martijn 
Truijens vanuit het Bisdom.  
 
Een uitwerking van het 10-jarig onderhoudsplan van de parochies. 
Venhuizen zal deze niet aanleveren vanwege het niet verder onderhouden van de kerk 
Enkhuizen en Grootebroek dienen de stukken nog naar Marian te sturen.  
 
De visie wordt geactualiseerd waarbij rekening gehouden wordt met gevoeligheden die uit de 
gesprekken in de parochies naar voren komen. Gedacht wordt aan:  
Drie kerken open, met aandacht voor diversiteit 
Herinrichting van overige kerken.  
 
Overwogen wordt de bouwkundige staat van de kerken in de visie mee te nemen. 
 
7. Verder te nemen stappen door het parochiebestuur. 
 
Voorstel is om de verder uitgewerkte toekomstvisie plenair voor te leggen aan een afvaardiging van 
de diversie parochies. Parochieraden kunnen 2 of 3 leden uit de raad, dan wel uit één van de 
werkgroepen afvaardigen, die de spreekbuis van de achterban zullen zijn. Samen met het 
regiobestuur wordt dit een vergadering van ongeveer 25 personen.  
 
Inhoud van de vergadering zal in eerste opzet bevatten: 

• Het beantwoorden van vragen n.a.v. de verder ontwikkelde toekomstvisie  

• Toekomstvisie n.a.v. vragen en opmerkingen definitief maken. 

• Pastorale plannen/ideeën regionaal delen en regionaal ontwikkelen. 
 
Samuel: Is het een idee om voor dit proces een extern begeleider te zoeken, bv Matheus Boetzelaar? 
Het voorstel wordt in overweging genomen.  
 
Extra toegevoegde vieringen. 
 
Welke mogelijkheden zijn er voor extra vieringen/bijeenkomsten?  
Samuel: Extra vieringen kunnen gebedsvieringen zijn of bijeenkomsten met een ruimer karakter.  
De basis van eucharistievieringen en woord- en communievieringen zijn voor der weekenden per 
rooster geregeld.  
Er is ruimte voor extra gebedsvieringen/bijzondere bijeenkomsten buiten de weekenden om.  
Extra bijeenkomsten in de weekenden dienen voorgelegd te worden aan het pastoresteam en het 
regiobestuur, zodat er overzicht en samenhang blijft.  
 
8. Inhoud 7e regionale nieuwsbrief. 
 
Toelichting op verdere invulling van toekomstvisie en communicatie met de parochies.  
Wijding van Wim Zürlohe. 
Regioviering 29 oktober in Venhuizen 
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Het regiobestuur ondersteund de actie ‘’Houd de kerken open!’ niet, daarom zal deze actie niet 
vermeld worden. 
 
9. Korte mededelingen vanuit de parochies, pastoresteam, secretariaat.  
 
Bovenkarspel:  Komende zondag vrijwilligersviering en brunch, start van het nieuwe seizoen.  

In Between, Grootebroek en Enkhuizen plannen een gezamenlijk kerstconcert op   
10 december 15.00. 
Tijdens de wijding van Wim zingt een koor van regionaal uitgenodigde kerkgangers. 
Er is een nieuw parochieraadslid: Annemiek Huisman.  

Venhuizen:  Startviering 8 oktober. 
Regioviering wordt opgeluisterd door koor uit Venhuizen en Hoogkarspel. 
Er is een nieuw parochieraadslid Martine Groot. 
De klokkenstoel wordt in de derde week van oktober op het kerkhof geplaatst. 
Vormselgroep maakt zich zorgen over de voortgang van het vormselproject. 
Momenteel zijn er meer begeleiders dan vormelingen.  

Grootebroek:  Wacht op antwoord op de verstuurde brief. 
1 oktober is de parochiedag. 
Na Allerzielen wordt er in het weekend weer in het parochiecentrum gevierd.  

Enkhuizen:  De vrijwilligersdag is naar januari verplaatst. 
Koster Ben is overleden. 
Het kinderkoor gaat een kerstmusical doen. 
Het jongerenkoor geeft een kerstconcert.  

Lutjebroek: Gaat verder op de ingeslagen weg. 
15 oktober is de start- en tevens vrijwilligersviering. 

Hoogkarspel: Afgelopen week was de startviering van ’t Kerspel in de kerk. 
22 oktober is de Laurentiusviering. 
Dit weekend is er een fototentoonstelling Hoogkarspel van zwart/wit naar kleur.  
16 december is er een kerstconcert met het instuifkoor en dr. Nuijens.  

Pastoresteam: 28 Oktober is de priesterwijding van Wim Zürlohe, 29 oktober gaat hij voor in zijn 
eerste mis, tijdens de regioviering in Venhuizen.  
Voor zover er nu overzicht is blijven alle pastores voorlopig werkzaam in de regio ZO! 
Wim wordt in navolging van Samuel en Andrea ook aangesteld voor de regio’s ZO! en 
Hoorn. 
 

10. Rondvraag 
 
Anne-Marie: Hoe gaan we om met deurcollectes? Als er geen viering is wordt een deurcollecte soms 
doorgeschoven naar de week erop. Gesteld wordt dat iedere kerkganger zelf kan bepalen iets te 
willen geven. De invulling van de deurcollectes wordt gedelegeerd naar de individuele parochies.  
 
Jan: Wat gebeurt er met het kerkgebouw in Venhuizen na een voorgenomen sluiting per januari 
2025? Gerard geeft aan dat de sluiting van de kerk een beslissing is van het regiobestuur. Het 
agendapunt zal op de volgende vergadering aan de orde komen. Mocht de gemeente ideeën omtrent 
het gebouw hebben dan kan zij zich richten tot het regiobestuur.  
 
Ton: Graag tijdens de viering bij mededelingen vermelden in welke kerken de volgende zondag een 
viering is, als de eigen parochie niet viert.  
 
Ton: Wordt de afdracht naar het bisdom verminderd nu er nog maar de helft van de vieringen zijn? 
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Antwoord: Nee, zo werkt het niet. De afdracht is bedoeld voor het totale pastorale werk, veel breder 
dan alleen de vieringen. Sowieso zouden de vieringen die nu niet zijn, ingevuld worden door leken.  
 
Hans: Wanneer komt er duidelijkheid over de termijn om kerken te sluiten? Venhuizen praat over 
januari 2025.  
Antwoord: Besluit tot sluiting dient door het regiobestuur genomen te worden. Agendapunt voor 
volgende vergadering. Verder verdient het aanbeveling te spreken over herinrichting, want mogelijk 
blijft er bij een andere functie van het gebouw ook ruimte voor geloven in het gebouw.  
 
Volgende vergadering is woensdag 8 november 19:30 in Grootebroek. 
 

Voor akkoord: 

 

Voorzitter vergadering regiobestuur                                              Samuel Marcantognini 

 

 

Notulen vastgesteld en akkoord bevonden op woensdag 8 november 2023 


